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ZÁPISNICA 
z 19. zasadnutia Školskej komisie  Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 29. 11. 2012 
 
   
PROGRAM  ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie. 
2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2012. 
3. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2013 – 2015. 
4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK   

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov. 
5. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2013. 
6. Plán úloh komisií Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2013. 
7. Informácia o realizácii projektu EHMK. 
8. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia KSK o poskytnutí finančných prostriedkov na 

mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským 
zariadeniam. 

9. Rôzne. 
10. Záver. 
 
 
K bodu č. 1 
  

Pracovné rokovanie otvoril a viedol predseda školskej komisie pán V. Záhorčák. 
V úvode privítal vedúcu odboru financií Ing. M. Karafovú a za odbor školstva Ing. Š. 
Kandráča a RNDr. V. Juríkovú. V rámci bodu rôzne sa bude komisia venovať námetom na 
skvalitnenie vzdelávacieho procesu a tiež štrajku učiteľov.  
Prítomní členovia hlasovaním schválili navrhovaný program rokovania  
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za:12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
 



 
K bodu č. 2 
 Ing. M. Karafová k predkladanej 3. úprave rozpočtu KSK uviedla, že sa predkladá 
poslancom na vedomie, z dôvodu, že sú v nej zmeny, ktoré nepodliehajú schváleniu 
v Zastupiteľstve KSK. Ide o rozpočtové opatrenia  schválené predsedom, presuny medzi 
programami, zmeny z prijatých dotácií zo štátneho rozpočtu, fondov EÚ, darov a pod. 
 Zo strany komisie neboli žiadne otázky a pripomienky. 
Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie Úpravu rozpočtu 
Košického samosprávneho kraja v roku 2012 
Hlasovanie:  
Prítomní: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 3 
 Predkladaný návrh rozpočtu KSK na roky 2013-2015 členom komisie bližšie 
predstavila vedúca odboru financií Ing. M. Karafová. Celkový návrh rozpočtu je prebytkový, 
návrh bežného rozpočtu je prebytkový, ale  kapitálový rozpočet je schodkový, pričom 
schodok je vyrovnaný z rezervného fondu a úverovými zdrojmi. Rozvoj kraja je plánovaný 
z finančných prostriedkov z fondov EÚ a z úverových zdrojov. V oblasti školstva v súvislosti 
so zmenou zákon 596/2003 Z.z. dochádza k rozšíreniu okruhu žiadateľov finančných 
prostriedkov na stravovanie žiakov  z neštátnych škôl a škôl so špeciálnymi výchovno-
vzdelávacími potrebami. Rozpočtované výdavky v školstve budú použité na financovanie 
stravovania a prípadné schválenie valorizácie zamestnancov školstva v originálnych 
kompetenciách. 
Zo strany komisie neboli žiadne otázky a pripomienky. 
Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Návrh rozpočtu KSK na roky 
2013-2015 
Hlasovanie:  
Prítomní: 12 
Za: 11 
Proti: 1 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 4 

Ing. M. Karafová uviedla, že v rámci informácie poslancov ide o pravidelný prehľad 
o poskytnutých a zamietnutých žiadostiach o dotácie do výšky 3 300 € na základe rozhodnutia 
predsedu KSK  a dôvodoch zamietnutia.  

K uvedenému materiálu neboli zo strany komisie žiadne pripomienky. 
Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie informáciu 

o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK č. 3/2006 
Hlasovanie:  
Prítomní: 12 
Za: 11 
Proti: 1 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 5 



Ing. Š. Kandráč informoval komisiu, že odbor školstva do Rámcovej obsahovej náplne  
na aprílové zastupiteľstvo KSK plánuje predložiť aktualizáciu Koncepcie rozvoja športu KSK 
na roky 2013-2018 a tiež Hodnotiacu správu o výchovno- vzdelávacej činnosti za školský rok 
2011/2012.  Vzhľadom k tomu, že na centrálnej úrovni dochádza k zmenám  Koncepcie 
rozvoja športu je potrebné  meniacu sa legislatívu zapracovať a tak aktualizovať Koncepciu 
rozvoja športu na úrovni kraja, ktorá bude odrážať reálne možnosti KSK. 

K predloženému materiálu neboli zo strany členov komisie pripomienky.   
Školská komisia  odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Rámcovú obsahovú 

náplň zasadnutí Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2013 
Hlasovanie:  
Prítomní: 12 
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
(1 člen komisie nehlasoval) 
 
K bodu č. 6 
 Návrh plánu úloh školskej komisie na I. polrok 2013 bol predložený všetkým 
prítomným členom komisie na doplnenie a pripomienkovanie. K predloženému návrhu neboli 
žiadne pripomienky, komisia schvaľuje plán  úloh školskej komisie podľa návrhu a  odporúča 
zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Plán úloh komisií Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2013 
Hlasovanie 
Prítomní: 12 
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
(1člen komisie  nehlasoval) 
 
K bodu č. 7 
 PhDr. J. Kovácsová, vedúca odboru kultúry a cestovného ruchu oboznámila členov 
komisie so stavom projektu EHMK hodnotením  postupu aktivít KSK v dvoch základných 
líniách, stavom realizácie investičných projektov a programu Terra Incognita.  

KSK realizuje sedem investičných projektov tzv. Ostrovy kultúry – otvorené zóny. 
Informovala komisiu o stave realizácie aktivít, ktoré zabezpečuje Kultúrne centrum KSK, 
o stave drobných investícií v rámci dotačného systému a realizácii marketingových postupov 
v prospech rozvoja turizmu  celého regiónu.  
Zo strany komisie neboli k predloženému materiálu žiadne otázky a pripomienky. 

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie informáciu 
o realizácii projektu EHMK 
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
  
K bodu č. 8 
 Ing. Š. Kandráč vedúci odboru školstva predstavil členom komisie návrh 
predkladaného VZN. Dôvodom návrhu je zákon 325/2012 Z. z. ktorým sa  mení § 9  ods. 12 
zákona 596/2003 Z. z. o školskej správe v školstve a školskej samospráve a ktorý riešil 
zákonné podmienky financovania neštátnych škôl a školských zariadení. Novela zákona 



určuje samosprávnemu kraju, ktorý poskytuje finančné prostriedky neštátnym zriaďovateľom, 
určiť podrobnosti financovania, lehotu na predloženie údajov, výšku finančných prostriedkov 
a tiež deň v mesiaci, do ktorého poskytne finančné prostriedky. Novela rieši problematiku 
poskytovania financií na stravovanie žiakov tých neštátnych stredných škôl, ktoré nemajú 
vlastnú školskú jedáleň a stravujú sa v iných zariadeniach. Z toho dôvodu narastie aj počet 
žiadateľov o finančné prostriedky na tento účel.  

Ako ďalej uviedol vedúci odboru školstva v roku 2007 objem finančných prostriedkov 
určených pre neštátnych zriaďovateľov predstavoval cca 15 mi. Sk a v roku 2012 došlo 
k nárastu objemu  financií  na 800 tis. €. V závere svojho vystúpenia vyjadril nádej, že 
možnosti rozpočtu KSK umožnia dodržať podmienky financovania  uvedené v predkladanom 
VZN KSK. 

V rámci diskusie Ing. J. Krištan  vyjadril spokojnosť s nastaveným  spôsobom  
financovania stravovania žiakov neštátnych škôl.  
  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia KSK o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku 
základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam.  
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
  
K bodu č. 9  
  
 Vzhľadom k tomu, že návrhy na skvalitnenie  výchovno -  vzdelávacieho procesu boli 
doručené od dvoch členov komisie, navrhol pán predseda komisie predĺžiť  termín do konca 
kalendárneho roka s možným oslovením škôl  ich štatutárov.   
 Ing. J. Krištan vyjadril názor, že komisia nemôže nahrádzať kompetentné štátne 
orgány a organizácie, ktoré sú zodpovedné za prípravu výchovy a vzdelávania na našich 
školách. Pri postupujúcom poklese počtu žiakov škôl je podstatné nevyužité priestory škôl 
ponúkať na prenájom. 
 Ing. J. Blaškovan informoval komisiu o predložených návrhoch na skvalitnenie 
vzdelávacieho procesu, ktoré je potrebné zmeniť na jednotlivých úrovniach a tiež 
o organizovaní búrz pracovných miest. 
 Ing. A. Halenár nesúhlasil s názorom, že hlavnú zodpovednosť má štát, je potrebné aj  
nižších úrovniach iniciovať zmeny.  

Vedúci odboru školstva doplnil, že bol vypracovaný motivačný systém kritérií, ktorý  
na základe plnenie merateľných ukazovateľov umožní určiť kvalitatívny rebríček  škôl. Jeho 
uplatňovaním dôjde k spravodlivejšiemu rozdeľovaniu finančných prostriedkov v mzdovej 
oblasti. V rámci diskusie sa členovia komisie vyjadrovali aj ku kreditnému, motivačnému 
systému,  ktoré zaviedlo ministerstvo. 

Ing. A. Halenár by uvítal aj poznatky z iných krajín pri hodnotení učiteľov podľa 
úspešnosti žiakov. 

V druhej časti diskusie sa pozornosť venovala štrajku učiteľov. Ing. Š. Kandráč 
informoval komisiu o počte štrajkujúcich škôl. Z celkového počtu škôl 12 škôl neštrajkovalo 
vôbec, z toho 6 priamo z Košíc. Centrálny štrajkový výbor neprijal ponuku ministerstva 
školstva na 5% navýšenie tarifných platov v roku 2013. Ing. A. Halenár požiadal o zaslanie 
informatívnej správy o štrajku mailom. 

 



RNDr. L. Sidivárová môžu byť finančné prostriedky použité ako náhrada mzdy za 
obdobie štrajku.   

Ing. Š. Kandráč - rozhodne štatutár školy v mzdovom balíku, nie sú určené na 
kompenzáciu mzdy. 

Ing. A. Halenár sa opätovne zaujímal o zabezpečenie areálu na Popradskej ulici 
a žiadal zabezpečiť uzavretie okenných otvorov.  
 

   
K bodu č. 10  
 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie V. Záhorčák zasadnutie 
komisie ukončil. 
 
 
 

...................................................... 
Ing. Štefan Kandráč 
tajomník komisie 

...................................................... 
Mgr. Viliam Záhorčák 

predseda komisie 
 


